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P R O T O K Ó Ł nr 8 / 2012 
 

z posiedzenia Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, 
Bezrobocia i Opieki Społecznej Rady Gminy Świdwin odbytego w dniu 

 19 kwietnia 2012 roku 
 
 
Stan członków komisji ..................................... 15 
Obecnych na posiedzeniu ................................ 15 
 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 
 Pan Krzysztof Kaszuba – Przewodniczący Rady Gminy 
 Pani Halina Cybul – Zastępca Przewodniczącego Rady 
 Pan Antoni Giluk - Zastępca Przewodniczącego Rady 
 Pan Zdzisław Pawelec – Wójt Gminy 
 Pani Renata Kamińska – Skarbnik Gminy 
 Pani Halina Czajkowska – Sekretarz Gminy 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok. 
2. Wolne wnioski. 

 
Ad.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Pan Łukasz Pugacz poinformował, że w dniu dzisiejszy 
Komisja obraduje w składzie poszerzonym o wszystkich członków Rady Gminy.  
Następnie Pan Łukasz Pugacz poprosił Skarbnika Panią Renatę Kamińską o 
przedstawienie sprawozdania  z wykonania budżetu za 2011 rok. Sprawozdanie 
to będzie stanowiło załącznik do protokołu z XVI/2012 sesji Rady Gminy 
Świdwin.  
Skarbnik Pani Renata Kamińska poinformowała, że budżet gminy na 2011 rok 
został przyjęty do wykonania na podstawie uchwały Rady Gminy nr IV/47/2011 
z dnia 28 lutego 2011 roku. Wynosił on odpowiednio po stronie dochodów 
19.399.370 zł, w tym zadania zlecone 3.001.822 zł. Po stronie wydatków 
20.972.268 zł, w tym zadania zlecone 3.001.822 zł.  
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Pani Renata Kamińska powiedziała, że w ciągu roku budżet ulegał zmianom. 
Budżet dochodów zwiększył się o kwotę 2.109.288,82 zł i analogicznie o taka 
samą kwotę wzrosły też wydatki.  
Pokrótce Skarbnik Pani Renata Kamińska przedstawiła zmiany, jakie były 
dokonywane w budżecie w ciągu roku. W dochodach własnych, na kwotę  
181.400 zł, zmiany w dochodach z majątku gminy 2.500 zł, podatki i opłaty 
lokalne na 178.900 zł. Dotacja na zadania zlecone 934.437, 02 zł, w tym zwrot 
części podatku akcyzowego za paliwo – 734.951,02 zł. Dotacja na 
przeprowadzenie spisu powszechnego 23.929 zł, świadczenia rodzinne i zaliczki 
alimentacyjne na kwotę 136.404 zł, składki zdrowotne od świadczeń z pomocy 
społecznej 6.600 zł, rządowy program wspierania osób pobierających zasiłki 
pielęgnacyjne – 13.500 zł. Dotacja na przeprowadzenie wyborów do Sejmu i 
Senatu – 19.053 zł.  
Następnie Skarbnik Pani Renata Kamińska omówiła dotacje z budżetu państwa 
na dofinansowanie zadań własnych gminy na kwotę 978.063,80 zł. Wyprawka 
szkolna – 20.425 zł, ośrodki pomocy społecznej – 29.929 zł, składki na 
ubezpieczenia zdrowotne od zasiłków zostały zmniejszone na 10.584 zł. Zasiłki i 
pomoc w naturze – 173.206 zł, dożywianie dzieci w szkołach – 77.331 zł, 
stypendia dla uczniów – 387.880 zł, zasiłki rodzinne i pielęgnacyjne zmniejszono 
o 33.835 zł. Dotacja rozwojowa na realizację programu „ Aktywizacja 
zawodowa kobiet w wieku od 18 do 35 lat”, program ten realizowany jest przez 
GOPS, - 294.171,80 zł. Dotacja na podnoszenie kwalifikacji komisji 
egzaminacyjnej, są to komisje oświatowe – 200 zł. Dotacja na zwrot wydatków 
poniesionych w ramach funduszy sołeckich – 39.340 zł.  
Subwencja ogólna, czyli oświatowa została zmniejszona o 5.412 zł.  
Dotacje otrzymane na podstawie porozumień 3.400 zł i jest to dotacja ze 
starostwa, jak co roku 1.000 zł na kulturę i na sport szkolny 2.400 zł.  
Pozostałe środki – dochody własne za wykonywanie zadań zleconych – 2.400 zł. 
Dochody z najmu hali sportowej – 9.000 zł i pozostałe wpływy 6.000 zł.  
 Następnie Pani Renata Kamińska – Skarbnik gminy przystąpiła do 
omówienia zmian w wydatkach. 
Powiedziała, że w dziale rolnictwo i łowiectwo na kwotę 6673.551,02 zł, izby 
rolnicze 5.000 zł, chodzi tu o wpłatę podatku rolnego do izby rolniczej 2%. 
W pozostałej działalności, czyli zwrot części akcyzy zawartej w cenie paliwa dla 
producentów rolnych – 734.951,02 zł. W pozostałych zadaniach Polityki rolnej – 
- 62.900 zł. Utrzymanie melioracji wodnej - - 394,45 zł pozostałe - -3.105,55 zł.  
W dziele transport i łączność 40.000 zł, w tym na drogi wojewódzkie 
zwiększono na 40 . 000 zł.  
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W dziale gospodarka komunalna – 68.367 zł. Wycena działek, wyrysy, wypisy i 
koszty ksiąg wieczystych – 23.893 zł , remont budynków komunalnych – 44.474 
zł. 
W dziale administracja publiczna zwiększono o 20.819 zł. Urząd gminy 
zmniejszono na 15.165 zł, promocja Gminy – 2.300 zł zwiększono. Spis 
powszechny – 23.929 zł. Pozostałe wydatki w tym dziale opiewały na 9.755 zł.  
W dziale Urzędy naczelnych organów władzy państwowej – wydatki na 
przeprowadzenie wyborów do Sejmu i Senatu – 19.053 zł.  
W dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 12.665 zł, w 
tym straże pożarne – 5.582,90 zł, straż gminna – 1.017zł, zarządzanie kryzysowe 
-  1.400 zł, pozostałe wydatki – 4.665 zł.  
W dziale obsługa długu publicznego, tu są koszty kredytów i pożyczek –    
77.700 zł.  
W dziale związanym z poborem podatków i opłat 30.20 zł. 
W dziele różne rozliczenia - -49.594,20 zł i jest to rozdysponowanie rezerwy 
ogólnej. 
W dziale oświata i wychowanie 12.887 zł, w tym wydatki na szkoły podstawowe 
– 1.595.60 zł, oddziały przedszkolne 2.779,63 zł, gimnazja – zmniejszono o 
24.230,98 zł, dowożenie uczniów do szkół 21.355,68 zł, dokształcanie i 
doskonalenie nauczycieli – zmniejszono o 4.572,93 zł, pozostała działalność – 
15.960 zł. 
W dziale ochrona zdrowia – 5.100 zł, w tym lecznictwo stomatologiczne – 
zmniejszono o 660 zł, ratownictwo medyczne – 3000 zł. Przeciwdziałanie 
narkomanii – 800 zł i przeciwdziałanie alkoholizmowi - - 800 zł. Pozostałe – 
2.760 zł.  
W dziale pomoc społeczna – 460.602,80 zł, w tym świadczenia rodzinne i 
zaliczki alimentacyjne – 136.404 zł, składki zdrowotne od świadczeń 
podobieranych z pomocy społecznej – 2.516 zł, zasiłki i pomoc w naturze – 
190.857,80 zł, zasiłki stałe – 24.915 zł, dodatki mieszkaniowe – 39.918,72 zł i 
ośrodki pomocy społecznej zmniejszono o 27.657,72 zł. Program dożywiania 
93.649 zł. 
W dziale pozostałe działania w zakresie polityki społecznej 311.370 zł, tutaj jest 
dotacja rozwojowa na realizację projektu „Aktywizacja zawodowa kobiet w 
wieku od 18 do 35 lat” – 171.982 zł i dotacja POKL „ Równe szanse w edukacji”, 
ten program trwa do 30. 06.2012 r – jest to kwota 139.388 zł. 
W dziale edukacyjna opieka wychowawcza 456.878 zł. Pomoc materialna dla 
uczniów, czyli stypendia – 436.453 zł, zakup podręczników „Wyprawka szkolna” 
– 20.425 zł.  
W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 2.800 zł, w tym 
oczyszczanie miast i wsi zmniejszono na 5.335 zł, oświetlenie ulic, placów i dróg 
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zmniejszono -3.685 zł, zwiększono prace interwencyjne i roboty publiczne – 
11.820 zł. 
W dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmniejszono o 3.000 zł, w 
tym świetlice zwiększono na 34.989 zł, biblioteki zmniejszono na 26.750 zł i 
pozostała działalność zmniejszono na 11.239 zł. 
W dziale kultura fizyczna i sport 60 zł.  
Reasumując, Pani Renata Kamińska powiedziała, że po zmianach, które w ciągu 
roku pojawiały się w budżecie plan po stronie dochodów zamknął się kwotą 
21.508.658,82 zł, po stronie wydatków 23.081.556,02 zł. Deficyt budżetowy w 
kwocie 2.378,760,45 zł.  
Pani Renata Kamińska powiedziała, że realizacja dochodów i wydatków wg 
sporządzonych sprawozdań finansowych  przedstawia się następująco: 

 Dochody – 18.056.243,48 zł 
 Wydatki – 20.435.003,93 zł 
 Deficyt budżetu – 2.378.760,45 zł 

 
Następnie Pani Renata Kamińska przystąpiła do szczegółowego omówienia 

źródeł dochodów gminy. Szczegółowa informacja na ten temat znajduje się w 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. Sprawozdanie to 
stanowi załącznik do protokołu XVI/2012 z Sesji Rady Gminy Świdwin.  

Po omówieniu dochodów budżetu Gminy Przewodniczący Rady Pan 
Krzysztof Kaszuba powiedział, że ściągalność podatków wzrosła praktycznie o 
100%.   
Pani Renata Kamińska powiedziała, że w 2011 r. został położony duży nacisk na 
kontrole, które dały wymierne efekty. Dużo było budowli, na które nie były w 
ogóle złożone deklaracje.  
 Pani Renata Kamińska omówiła także wydatki budżetu Gminy. 
Szczegółowa informacja na ten temat zawarta jest w sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Gminy za 2011 rok.  
Przy omawianiu wydatków w dziale dotyczącym pozostałej działalności 
gospodarki mieszkaniowej Skarbnik Pani Renata Kamińska powiedziała, że 
mieszczą się tam także wydatki związane z zagospodarowaniem i 
zabezpieczeniem budynków po zlikwidowanych szkołach.  
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zauważył, że wydatki ponoszone 
na zakup energii elektrycznej i gazowej w tym dziale znacznie wzrosły w 
stosunku do roku wcześniejszego. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że związane jest to z przejęciem 
budynków szkolnych. Wcześniej opłaty te były ujęte w budżecie szkół. Od          
1 września budynki po szkołach zostały przejęte przez Gminę.  
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Po zakończeniu omawiania wydatków, jakie były realizowane w 2011 
roku, Pani Renata Kamińska dodała, że na inwestycje w ramach środków 
budżetowych udało się zrealizować na kwotę 670 tys. zł, bez konieczności 
zaciągania kredytu. Wszystkie wolne środki przeznaczane były na inwestycje, 
bez konieczności brania kredytów. 

Radna Pani Jadwiga Maksiak powiedziała: „ Kredyt i tak jest duży. Tu jest 
obsługa kredytu, oświata, urząd i reszta to już nic.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała: „ Niestety, wniosek na 2 mln. 
dalej leży w Urzędzie Marszałkowskim i do dzisiaj nie mamy jeszcze żadnych 
wpływów. Jak Państwo widzicie, mamy dochody majątkowe tylko w kwocie 115 
tys. zł. To co liczyliśmy, że może wpłynąć to niestety, do dnia dzisiejszego nie 
wpłynęło, a inwestycje trzeba realizować.” 
Radna Pani Jadwiga Maksiak: „ Na pewno tutaj kredyt już się nie zmieści, żeby 
wziąć następny.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska powiedziała: „ Tak jak Państwu mówiłam, 2012 
i 2013 rok to musimy spełnić wskaźniki i tu nie ma mowy o jakimś kredycie. Te 
kwoty, które dostaniemy teraz ze zwrotu trzeba wszystko, niestety, przeznaczać 
na spłatę kredytów. Przejadaliśmy przez ileś lat kredyt na oświatę i to nam 
teraz wychodzi. Jeszcze nie wiemy, jakie nam progi zrobią, bo jeszcze do tej 
pory nie ustalili w 2013 roku jaki zrobią ten wskaźnik. W tej chwili  go na pewno 
nie spełniamy, z takim zadłużeniem jakie mamy.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec dodał, że w Urzędzie Marszałkowskim mamy na tą 
chwilę mniej więcej około 3 mln. zł.  
Skarbnik Pani Renata Kamińska dodała, że: „Gmina musi wziąć sama kredyt na 
inwestycje, finansujemy ze swoich pieniędzy, a dopiero są zwroty.” 
 Radny Pan Andrzej Żubert zwrócił się z prośbą do Wójta, aby dokładnie 
opowiedział radnym, jak wygląda sytuacja z budową przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Radny powiedział: „ Z tego, co zorientowałem się tam u 
jednej osoby, u której byłem, przyjechała firma, zamontowała oczyszczalnię, tj. 
z gminy Brzeżno dokładnie. Rachunki, wszystko osoba ma, poszła do Wójta i 
Wójt powiedział, że nie ma pieniędzy na zwrot. Ile procent dokładnie nasza 
Gmina zwraca za oczyszczalnie przydomowe?”  
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że ustalono w gminie Świdwin, że 
zwrotu dokonuje się kwotowo, do 3 tys. zł. Oczyszczalnię można zrobić od 5 tys. 
zł do nawet 20 tys. zł, w zależności, jaką kto chce zrobić. W ocenie Wójta, 
normalna oczyszczalnia zamyka się w granicach 6 – 7 tys. zł i jest to normalny, 
podstawowy standard. Gmina dopłaca zatem na pewno ok. 40% kosztów 
przydomowych oczyszczalni. 
Radny Pan Andrzej Żubert dociekał dalej, w jakim terminie Urząd Gminy, po 
przedstawieniu rachunków, dokonuje zwrotu pieniędzy. 
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Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że Gmina ma czas, w którym może 
dokonać kontroli. Powiedział: „Jeżeli jest wszystko dobrze i są pieniądze, 
umowy to w ciągu 14 dni, do dwóch tygodni się rozliczamy.” 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba pytał, ile osób skorzystało z 
dopłat. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, ze dotyczyło to 16 osób. W przeciągu 
dwóch lat powstało około 28 oczyszczalni przydomowych. Dodał: „W tym roku 
już jest kolejka i mamy chyba 12 czy 14 osób już. Do końca kwietnia zbieramy i 
teraz będziemy teraz podpisywać.” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba dociekał, czy umowy zawiera się w 
dwóch turach. 
Wójt potwierdził. 

Radny Pan Antoni Giluk zadał pytanie dotyczące wynagrodzeń w 
oświacie w szkole podstawowej i nie tylko. Jak się zamknęła kwota w stosunku 
do roku 2010. Drugie pytanie radnego dotyczyło z kolei zakupu materiałów 
biurowych i materiałów do remontu oraz materiałów gospodarczych – zakup 
wyposażenia w szkołach podstawowych. Pytał, czy może się dowiedzieć, co 
zostało zakupione. Pytał, czy były robione dodatkowe sale.  
Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że odpowie po przerwie, gdyż 
musi sprawdzić w dokumentach. 
Radny Pan Antoni Giluk powiedział, że interesuje go jeszcze dowożenie 
uczniów do szkół, czyli zakup paliwa i części zamiennych do autobusów. Jak to 
wygląda w stosunku do roku ubiegłego.  
 Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że wzrost wydatków wynika ze 
wzrostu ceny paliwa oraz zwiększonej ilości dowozów.  
Skarbnik Pani Renata Kamińska powiedziała, że dla porównania plan w 
oświacie, w tamtym roku był 6.607.435 zł, wykonacie mieliśmy na  6.162.955 zł. 
W szkołach podstawowych plan był na 3.740 tys. zł, a wykonanie 3.554.840 zł. 
Skarbnik dodała, że do końca to nie można porównywać do roku 2010, gdyż w 
oświacie cały czas są ruchy. Nie jest możliwe wychwycenie porównania. W 
gimnazjach w tamtym roku kwota planowana była 1.701.342, a wykonanie 
mieliśmy na 1.552.509 zł i tu widać, że jest wzrost. Związane jest to także z 
przejściami nauczycieli między szkołami. 

Radny Pan Antoni Giluk powiedział: „Odzwierciedla to może też jakiś 
obraz daje do tego w kwestii zatrudnienia. Myślę, że rok 2012 pokaże nam.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała: „To też się tak nie przedstawia, 
bo się okazuje, że są zmniejszenia, a tak naprawdę są wzrosty kursów, wzrosty 
paliwa.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec powiedział, że cena paliwa wzrosła o 100%. 
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Radny Pan Antoni Giluk pytał o dowóz dzieci niepełnosprawnych. Czy w 
tej pozycji wydatków ujęto także koszty samochodu gminnego do transportu. 
Wójt potwierdził. 
 Następnie Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba przedstawił 
radnym uchwałę nr XXXVII/142/Z/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 11 kwietnia 2012 roku w sprawie wydania 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu w 2011 roku. Uchwała ta stanowi 
załącznik Nr I do protokołu.  
 Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedział na pytanie radnego Pana 
Antoniego Giluka, które dotyczyło zakupu materiałów przez szkoły. 
Powiedziała: „ W Lekowie materiały do remontu mieli na 5.305 zł, sprzęt 
szkolny mieli na 3.261 zł, na tablice korkowe, obudowę grzejników. Były to 
pewnie zalecenia, które musieli spełniać. W Bierzwnicy dostosowywano 
pomieszczenia dla małych dzieci. Na remonty, na to dostosowanie mieli tutaj 
13.300 zł, a szafki i jeszcze jakiś sprzęt szkolny zakupywali to 1.207 zł, też do 
zerówki.” 
Radny Pan Antoni Giluk pytał, czy nie można było zagospodarować sprzętu ze 
szkół, które zostały zlikwidowane. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że to są specjalne szafki na buty dla 
dzieci uczęszczających do „ zerówki”. 
Skarbnik Pani Renata Kamińska powiedziała: „Dokonano tam także remontów, 
ale to już inny jest paragraf. To nie jest aż 87 tys. zł na same materiały 
wyposażenia. Jeszcze są usługi remontowe. Remonty mieli na 32. 760 zł.” 
 Radna Pani Jadwiga Maksiak powiedziała: „ Tutaj jest rolnictwo – 
łowiectwo, tutaj jest zakup „Gazety Sołeckiej”. To ile, jedna gazeta jest 
kupowana, bo jestem sołtysom, ale nie widziałam na oczy tej gazety.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała, ze gazety są wykładane przed 
sesją.  
Radna Pani Beata Wróblewska powiedziała, że sołtysi chcą „ Gazetę sołecką”. 
Pytała, czy jest możliwość zaprenumerowania tej gazety dla wszystkich 
sołtysów. 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zasugerował, aby Wójt wydał 
polecenie działowi promocji, aby zostawiano dla sołtysów gazetę. 
Radna Pani Jadwiga Maksiak dociekała, czy sołtysi otrzymają dopłatę do 
telefonów. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że z sołtysami odbędzie się 
spotkanie pod koniec kwietnia w sprawie funduszu sołeckiego. 2 czerwca 
odbędzie się  spotkanie z ekspertem w sprawie rozliczeń funduszu sołeckiego. 
Na tym spotkaniu będzie poruszony temat dopłat do telefonów, egzekucji 
pieniężnych.  
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Radna Pani Jadwiga Maksiak pytała, czy tablica ogłoszeń powinna być 
zakupiona z pieniędzy rady sołeckiej. Pytała, kto płaci, czy Gmina. 
 
Wójt powiedział, że za tablice ogłoszeń płaci Gmina. 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba powiedział: „Przeglądając 
wszystkie te energie dalej się zamknęły takimi samymi kwotami. Nie ma nigdzie 
zniżki. To tak jakby przez pół roku te szkoły były grzane i oświetlane. Nie ma 
nigdzie ubytku na tej energii”.  
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Teraz w 2012 roku wyliczymy. My 
jeszcze sprawdzamy teraz co miesiąc mniej więcej w Lekowie jak nam tam 
wychodzą. Mniej więcej już wiemy, że w tym roku tam jakieś delikatne 
oszczędności już idą, bo mimo podwyżek opłat nie ma wzrostu.” Dodał: „ Na 
Lekowie trochę mamy problem, bo tam wynikło parę rzeczy i mamy uwagi do 
wykonawcy i będzie musiał poprawić w trzech miejscach, ponieważ komin 
ciągnie nam ciepło. W wyniku ocieplenia zrobił się odwrotny ruch. Ssie zimno 
do środka, zamiast odwrotnie.” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba powiedział: „ Zła 
termomodernizacja.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Nie zła, tylko technologia po prostu 
nie taka. Wykonawca poszedł na skróty tak zwane i zrobił, ale uważamy, że 
błędnie i będzie musiał poprawić. Cztery pomieszczenia, czy trzy są dalej zimne. 
A nie powinno tak być. Mamy uwagi do uszczelek jeszcze. Niby wydaje się, że 
wszystko w porządku, ale kamera termowizyjna wykazała, że jednak jest tam 
coś nie tak.” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba dociekał: „ A na Bierzwnicy jest już 
skończony ten remont?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ W Bierzwnicy wychodzi więcej 
oszczędności, bo tu jest zaliczkowo. Tam jest zaliczkowo, potem wyrównanie. 
To tak później dopiero kwartalnie wychodzi. Myślę, że na dniach dostanę 
wyliczenia. Proszę właśnie o wyliczenia dotyczące oszczędności gazu.” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zadał pytanie: „ A jak Panie Wójcie 
z pozyskaniem uczniów na przyszły rok. Czy Panie dyrektorki wzięły sobie do 
serca Pańskie polecenia i biorą czynny udział i przeprowadzają jakieś tam 
rozmowy, konkursy, zachęcające spotkania. Chcemy wiedzieć, czy jest ta 
agitacja czy nie ma?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Na dzień dzisiejszy jest rozmowa z 
dyrektorami. Ostatnio dostali przykaz, a nie prośbę, że ma cos być zrobione. W 
miesiącu maj – czerwiec będą agitacje”. 
Radny Pan Antoni Giluk powiedział: „ A jak jest za 2011 rok przydział. Czy do 
jakiejś pensji dopłacaliśmy Pani Skarbnik, wśród nauczycieli? Te minima?” 
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Skarbnik Pani Renata Kamińska odparła, że nie. Może tak być w 2012 roku.  
Radny Pan Antoni Giluk powiedział: „ To co mówiłem swego czasu, że jeśli 
będziemy szli w zatrudnienie ilościowe a nie po prostu patrzeć tam, gdzie po 
prostu nie zatrudniać na maksa nauczycieli, to będziemy te efekty mieli i to się 
sprawdzi.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Nauczyciele z Lekowa jeżdżą do 
Oparzna, z Oparzna do Lekowa, a od września będzie jeszcze większy ruch, bo  
nauczyciele, żeby mogli mieć swoje 18 godzin będą musieli 7 w Oparznie, resztę 
w Lekowie, część odwrotna. Także tutaj ruchy są mocne. Nie ma możliwości 
zatrudnienia dodatkowych.” 
Radny Pan Antoni Giluk powiedział: „ Jak nie ma możliwości dodatkowych to 
trzeba będzie wyrównać im pensje”. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec dodał: „ W tym momencie będą się obawiał, że 
takie  rzeczy będą.  Dlatego dyrektorzy cały czas analizują i najgorszym 
przykładem na to mieliśmy z tymi stażystami. To jest najgorsze.” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba powiedział: „ Jeśli się trafi jeden 
czy dwóch takich, którzy nie mają  wykształcenia i wtedy odstaje od kadry i od 
razu robi się dziura.” 
Radny Pan Henryk Mich : „ Pani Skarbnik jeśli można, jedno chciałbym 
wiedzieć. Utrzymanie zespołu „ Dąbrowiacy” ile nas kosztuje? To jest razem z 
opłatą instruktorki tej?” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska powiedziała, że tak. 
Wójt dodał: „ Tu jest wszystko. Wyjazdy, autobusy.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska stwierdziła: „ Musiałabym zerknąć analitycznie 
na to. Oni są tutaj w jednym dziale, gdzie jest kultura fizyczna i sport, tu są też 
wydatki, które były ponoszone w ramach funduszy sołeckich, tak jak mówiłam, 
na te różne festyny, Dzień Matki, Dzień Babci.” 
Radny Pan Henryk Mich :  „ Zakup strojów, materiały, bo mieszkańcy mówią, że 
oni sami wszystko kupują.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska: „ We własnym zakresie wiem, ze dużo robią.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec dodał: „My napisaliśmy wniosek do Leadera.” 
Radny Pan Henryk Mich : „ Mogliby sami sobie pieniążków trochę poszukać.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec : „ Napisali do Leadera i dostaną.”  
Skarbnik Pani Renata Kamińska: „ Widać, że coś działają w tym kierunku, żeby 
pozyskać jakieś środki z zewnątrz.” 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zadał pytanie: „ Czy Gmina 
podniosła stawkę na centralne ogrzewanie, na te opłaty eksploatacyjne?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Szykujemy się tam w ogóle do 
reorganizacji. Mamy problem, bo z tych należności co wychodziło, co wypłacał, 
ściąganie tego wszystkiego. Nie mamy lokali, a należności rosną.”   
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Skarbnik Pani Renata Kamińska: „ Musi być dostęp do tego i tego, musi być 
dostęp do mediów. Muszą być spełnione pewne warunki. 
Radny Pan Antoni Giluk powiedział: „ Ja mam jeszcze jedno pytanie dotyczące 
ochrony środowiska. Czy w tamtym roku Gmina płaciła za zdejmowanie 
eternitu w jakiś sposób Panie Wójcie?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Nie. Było ogłoszenie, nie było 
chętnych. Teraz też jest nabór robiony.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Mam drugie pytanie w związku z tym. Jak to jest, czy 
indywidualnie ktoś zgłasza do Gminy i przyjeżdża ekipa i zdejmuje, czy jest to na 
innych zasadach?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Jeśli chcemy skorzystać z pieniędzy 
z Wojewódzkiego Funduszu to zbieramy, tak jak teraz jest ogłoszony nabór, 
zbieramy chętnych wtedy i my to wysyłamy. Wszystko to musi robić firma 
specjalistyczna. Nic nie można samemu robić.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Dobrze Panie Wójcie. Ostatnio mi przychodzi petent 
do Pana i mówi, że chce, żeby firma zdjęła eternit, bo ma pieniążki i chce dach 
robić. Ile może Pan czekać na to, żeby Panu przyjechała firma zdjąć eternit. 
Konkretnie.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec: „ To już się z firmą trzeba dogadywać.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Powiedziano jednemu człowiekowi, nie będę mówił 
komu, że firma żadna nie przyjedzie, bo właśnie Gmina zbiera. Może ktoś w 
błąd wprowadził tego Pana. Gmina zbiera podania, będzie ogłaszać przetarg. 
Przyjedzie jakaś firma, dopiero pozbiera ileś podań i dopiero będzie zdjęty 
eternit. Pytam się, to ten człowiek ile ma czekać, jeśli chce zrobić.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ On sobie może zrobić sam 
bezpośrednio.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Ale co sam może zrobić? Zdjąć eternit?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec: „ Wziąć firmę i niech sobie robi. My robimy to 
grupowo.” 

   Radny Pan Antoni Giluk: „Ale na czyj koszt zdjąć eternit?” 
 Wójt Pan Zdzisław Pawelec: „ Na swój. My ogłaszaliśmy nabór na wspólne 
zagospodarowanie eternitu. To nie jest ściągnięcie. Wojewódzki Fundusz daje 
dotacje na ściągnięcie. To się płaci tylko za ściągnięcie i za utylizację. Niektórzy 
przychodzą i się pytają, czy w tym momencie będę miał dopłaty do dachu. Nie. 
My zbieramy, do końca kwietnia chyba. W tamtym roku ogłosiliśmy do końca 
października, chyba dwie osoby tylko się zgłosiły. To jest za mała ilość, żebyśmy 
wspólnie złożyli wniosek.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Panie Wójcie to znaczy co, że ten człowiek nie może 
skorzystać z tej dotacji na zdjęcie. Na co ma czekać? Coś tutaj są nie tak. 
Mówiono kiedyś, jak wchodził ten program, że sami nie możemy zdjąć, 
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przyjedzie ekipa i zdejmie, a rachunek wystawi Gminie. No tak to kiedyś żeśmy 
mówili. I teraz coś innego mówicie.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec: „My w swoim programie nie założyliśmy jeszcze 
dotacji do zdjęcia eternitu.  My możemy założyć, my możemy dopłacać, ale nie 
mamy uchwały.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Zakładaliśmy dotacje Panie Przewodniczący na 
zdjęcie eternitu i na to były pieniądze.” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba: „ Zajmiemy się na następnej 
sesji.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Przewodniczący Komisji Rolnictwa, proszę o zajęcie 
się tą sprawą i wyjaśnienie tej sprawy.” 
 Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba: „ Zrobimy coś innego. Do 
następnej sesji zrobimy przegląd uchwał podejmowanych i będziemy wiedzieć.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Nie może tak być. Człowiek będzie cały rok czekał, aż 
trzech się znajdzie. No nie znajdzie się. Nikt na swój koszt nie będzie zdejmował 
i czekał, żeby dach zrobić. Tak nie możemy postępować.” 
Radny Pan Andrzej Żubert: „ Ja mam u siebie takiego rolnika, który ma ponad 
600 m eternitu. Całe gospodarstwo ma w eternicie razem z domem. I teraz jak 
firma przyjedzie mu zdjąć ten eternit – jakie to są koszty.” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba: „ Jest to temat na Komisję 
Rolnictwa.” 
 
Ad. 2. Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Komisji Pan Łukasz Pugacz powiedział:  „ Pierwszym wnioskiem 
jest wniosek formalny o podwyższenie diet radnym. Ja myślę, żeby każdy 
wyraził swoja opinię i na sesji przedstawilibyśmy wniosek formalny o 
podniesienie.” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba: „ Panie Przewodniczący, jaki rząd 
podwyżki? Jak już Pan zaczyna to niech Pan  kończy.”   
Przewodniczący Komisji Pan Łukasz Pugacz: „ No właśnie.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska: „Jaki jest budżet na 2012 rok. Jest 120 na 
poziomie tamtego.” 
Przewodniczący Komisji Pan Łukasz Pugacz: „ To może zaproponuję górną 
granicę 100 zł.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska: „ Ja tylko powiem Państwu dla obrazu bo 
powrócił kiedyś już ten temat. Rozdysponować tę kwotę, która właśnie jest w 
budżecie, to jak robiłam wstępne przymiarki to tak było Wiceprzewodniczący to 
chyba po 32 %, bo w tej chwili chyba mają 29 %, jak się nie mylę, bo u nich jest 
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procentowo. Przewodniczący komisji po 500 zł, a pozostali 470 zł. To wtedy 
zamykamy się kwotą 119 tys. zł. Dla obrazu tylko podałam Państwu.”  
Radni jednomyślnie opowiedzieli się za propozycją Skarbnika Pani Renaty 
Kamińskiej.  
Skarbnik Pani Renata Kamińska: „ A teraz Przewodniczący Komisji, bo mamy 
rozgraniczenie, prawda?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec: „Ja z tego rozumiem, że 100 zł podwyżka dla 
wszystkich z automatu, czyli jeżeli miał 450 zł, to ma teraz 550 zł.”  
Skarbnik Pani Renata Kamińska: „ Tak mam to rozumieć?” 
Radni potwierdzili.  
Wójt Pan Zdzisław Pawelec: „ Wszystkim, z Wiceprzewodniczącymi podnosimy. 
A Przewodniczący?” 
Radna Pani Jadwiga Maksiak: „ Słuchajcie Państwo, tą stówkę i jeszcze oprócz 
tego znieść to 30 %. Te 30 % to tak jakoś uwłacza mi. Przecież wiem, że ja się 
zdecydowałam na radnego i ja przychodzę na te komisje. Jeżeli ktoś na prawdę 
nie może, to dlaczego ma być to zabrane to 30 %. To trzeba też zlikwidować. 
Radni są na tyle odpowiedzialni, że będą przychodzić na te komisje. Bo to taki 
szantaż był, że oni nie będą przychodzić. A czasami wypadnie coś, przecież 
wiadomo. Bo radny nie będzie przychodził. To dlaczego my tu przychodzimy, 
dla pieniędzy? ” 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba: „Przewodniczący nie mają, ja 
tłumaczyłem już, gdybym ja musiał być na wszystkich komisjach, to bym musiał 
być czasami, teraz jak było w ostatnich miesiącach bardzo dobrze było. 
Uważam, że w uzasadnionych wypadkach, jeśli to nie jest, a u nas nie zdarza się 
nagminnie, żeby ktoś opuszczał te sesje.” 
Radna Pani Jadwiga Maksiak: „ To po co to wpisywać?’ 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba: „ To ja tego nie wpisałem, tak 
było. Ty za tym tak samo głosowałaś, jak ja. Taki zapis, jak jest 
nieusprawiedliwiona, jestem za.” 
Skarbnik Pani Renata Kamińska: „ Nie proszę Państwa. Jak robicie takie coś, 
lepiej nie robić w ogóle takiego zapisu. Będzie kontrola i będzie czy 
usprawiedliwienie jest?”   
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba: „ No to nie zapisujemy nic i jest 
spokój.”  
Przewodniczący Komisji Pan Łukasz Pugacz: „ Czyli jednogłośnie za. Prosiłbym 
Panią Skarbnik o przygotowanie takiego.” 
 
Następnie Wójt Pan Zdzisław Pawelec przedstawił scenariusz obchodów XX-
lecia Gminy Świdwin w dniach 20-21 lipca. Stanowi on załącznik Nr I do 
niniejszego protokołu. Wójt poinformował, że taki termin obchodów został 
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wybrany po konsultacjach z partnerska gminą z Niemiec. Zadania, które były 
rozłożone na cały rok, czyli „ Szabla Wójta”, turniej wędkarski, czy folklor, 
wszystko zostanie skomasowane 20 lipca, by te koszty obchodów były 
minimalne. 

Radny Pan Andrzej Żubert wskazał drogi gminne, które, na podstawie 
informacji od sołtysów, wymagają remontu, a nieodwiedzonych przez Komisje 
Rolnictwa na posiedzeniu wyjazdowym. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że w kwestii remontów dróg 
ustalenia należy poczynić na posiedzeniu Komisji Rolnictwa. 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec powiedział ponadto: „ Wspominałem Państwu, że 
musimy przygotować około 13 uchwał. W związku z tym, ze przy okazji 
wspólnicy podjęli decyzje o prywatyzacji Wardynia, będziemy musieli podjąć 
uchwalę o zasadach prywatyzacji, taką wstępną. Na wspólna Komisję przed 
sesją zaproszę Panią Prezes, żeby przedstawiła wszystkie rzeczy dotyczące 
prywatyzacji Wardynia,  gospodarki śmieciowej i w ogóle. Po wstępnych 
rozmowach, bo już od września walczymy o zmiany w wojewódzkim planie 
gospodarki odpadami, gdzie są już podzielone rejony. Na dzień dzisiejszy jest 
propozycja podzielenia na trzy rejony, na cztery. Nam się udało tyle, że we 
wrześniu Wardyń był odstawiony. Dzisiaj jesteśmy, Wardyń, jako zastępcza 
instalacja regionalna z tendencją do regionalnej. Duże firmy t. j. Sita, Remondis, 
Eko –Fiuk interesują się nami. Mam nadzieję, że Wardyń jest na razie zastępczą, 
firma przyjdzie i rozbuduje i wyniku doinwestowania przez firmy zewnętrzne. 
Potrzeba jest ok. 10 mln. na sito. Będzie wtedy tzw. regionalną instalacją 
gospodarki odpadami.” 
Ponadto Wójt powiedział: „ Myśmy już wysłali w teren, dwoje osób jeździ by 
ankiety zrobić. Dwoje młodych osób, które spisują ankiety. Prośba taka jest, 
żebyście przekazali mieszkańcom, żeby udzielali odpowiedzi na prawdę 
szczerych. Musimy mieć bazę danych, musimy mieć dokładną ilość śmieci. Jako 
Gmina będziemy płacić  później po przetargu firmom. Jeżeli za mało zrobimy, to 
będziemy z Gminy budżetu.” 
Radny Pan Antoni Giluk pytał: „ Czy centralne wprowadzenie tego to różnicuje 
stawki w poszczególnych gminach? Czy gminy maja wpływ na ustalanie stawek 
śmieciowych?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec potwierdził i dodał: „ Musimy ustalić stawkę ile 
śmieci i przetarg ogłosimy i będziemy wtedy musieli płacić jako Gmina.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ Czyli w każdej gminie w każdym regionie stawka 
może być różna.” Powiedział także: „Jeśli został stworzony swego czasu Wardyń 
na potrzeby naszego powiatu, czy nie tylko i dla mieszkańców, to czy 
prywatyzacja tego Wardynia w jakiś sposób spowoduje pogorszenie stanu 
materialnego dla mieszkańców. Jaki wpływ będzie to miało, sprywatyzowanie 
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Wardynia na stawki, na różne takie, obsługę. Bo Gmina, ja rozumiem że, ten co 
kupi, czy tam przyjedzie firma obsługująca Gminę, ustali tak jak przy Dorzeczu 
Parsęty , jak tam mają stawki na wodę, na ścieki. Gmina później musi dopłacać, 
jeśli nie będzie chciała. Jaki to będzie miało wpływ, jeśli byśmy nie 
sprywatyzowali Wardynia?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Wtedy by Wardynia nie było i 
byśmy śmieci musieli wozić albo do Rymania albo do Jeziorek. Koszty wtedy 
będą większe. Dlatego walczyliśmy o to, żeby było blisko bo transport jest 
bardzo drogi, paliwo jest bardzo drogie. Naszym obowiązkiem, Gminy jest 
zrobienie przetargu na zbiórkę i na zagospodarowanie. Możemy zrobić to 
osobno, jako na samą zbiórkę tylko i firma przyjeżdża, daje oferty. Może wygrać 
każda firma z terenu całej Polski. Tylko w zagospodarowaniu może wystąpić np. 
że śmieci muszą wywozić np. na Wardyń. Dzisiaj nam, w tej ustawie nie wolno 
było tego zrobić, wywozili gdzie chcieli nawet. Dzisiaj śmieci tzw. komunalne 
nie mogą wyjechać poza region. Dlatego stworzone będą regiony i możemy 
jechać poza region. Śmieci do recyklingu mogą się poruszać po całym 
województwie. Dlatego firmy mogą startować na zbiórkę tzw. śmieci 
komunalnych i mogą też startować na zbiórkę odpadów niesegregowanych, 
czyli postawią tzw. 3-4 pojemniki, które powinny stać i zbierać. Także tutaj jest 
doprecyzowanie niektórych rzeczy.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „ A kto, jak Pan sobie wyobraża fizycznie, ustalenie 
stawek dla mieszkańców np. z osiedli, czy z wiosek typowo rolniczych. Czy 
będzie to zróżnicowane, czy też będzie to jednakowo?” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Ankieta jest dla osiedla, dla 
wspólnot i dla indywidualnych. Stawka na osiedle jest inna, pieniądze do Gminy 
będzie płaciła cała spółdzielnia.” 
Radny Pan Antoni Giluk: „Jak przy tym wyobrażacie sobie segregacje śmieci? W 
tej chwili okazuje się, że ludzie chcieli segregować. Natomiast narzucenie tego 
czynszu odgórnego jak będzie skutkować, czy o tym też się mówi na tych 
waszych spotkaniach? Jak realizacja tego będzie spowodowana, bo gro powie 
tak, przecież ja płacę wiec nie będę segregował, co mnie to obchodzi.” 
 Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział: „ Wtedy będzie miał większe opłaty, 
bo nie segreguje. Będzie miał naliczone większe ilości śmieci. Już teraz są 
wyliczenia, bo nie tylko my prowadzimy, ale wszyscy wkoło, że każdy 
mieszkaniec jeden produkuje w granicach 26 do 40 kg śmieci miesięcznie. To 
jest podstawa taka, minimum. Będziemy brali pod uwagę ceny, które dzisiaj 
istnieją już.” 
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Na tym protokół zakończono. 
 
 
            
        Przewodniczący Komisji 
 
         Łukasz Pugacz 
Protokołowała: 
 
J. Anglisz - Myszka 




